
La Vall d«en Bas vol saber quin ser� el tra�at de la variant

d«Olot

El nou Ajuntament est� pendent d'una reuni� amb el conseller de Territori i

Sostenibilitat

Llu�s Amat (alcalde de la Vall d«en Bas per Vall

Plural-AM)
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Llu�s Amat (alcalde de la Vall d'en Bas per Vall Plural-AM) ahir des

del seu lloc de vacances al Pa�s Basc va indicar que desconeix

l'exist�ncia d'un acord de recorregut entre la municipalitat i el

Depar tament de Territori i Sostenibilitat. Amat conf ia que al

setembre podr� aclarir l'afectaci� de les variants d'Olot i de les

Preses envers la Vall d'en Bas.

De moment, el nou ajuntament de la Vall Plural est� poc disposat a

acceptar una variant a qualsevol preu encara que Olot tingui

pressa. En aquest sentit, l'alcalde s'ha mostrat preocupat per la

connexi� entre la variant d'Olot prevista amb 2 carrils per banda

amb l'embocadura de la carretera al seu poble (variant de les

Preses). Tamb� ha indicat que li preocupa com sor tir� la carretera

dels t�nels de Bracons. Pel que fa al pas de la variant pel seu poble

conf ia poder parlar d'un carril per banda. Creu que l'origen de les

possibles difer�ncies est� en haver dibuixat la variant en tres trams

diferenciats (les Preses i Olot de la Generalitat i Olot de l'Estat), quan es tracta d'una �nica carretera i amb una

sola funci�.

En refer�ncia a la Vall d'en Bas, el conseller de Territori i Sostenibilitat, Santi Vila, va dir: ÇAmb la Vall d'en Bas

n'hav�em parlat molt durant tot el mandat passatÈ. Va prosseguir: ÇAra, hi ha hagut un canvi pol�tic i doncs ens

hem comprom�s en els propers mesos iniciar un di�leg amb el nou consistoriÈ. La intenci� de Territori i

Sostenibilitat -segons va dir- �s Çexplicar-los el que s'ha dut a terme f ins ara i si hi ha hagut algun comprom�sÈ.

Pel que fa a les opinions del nou consistori va dir:? ÇAmb molt de gust els escoltaremÈ.

El tra�at de la variant de les Preses ha de passar en bona par t per l'interior del terme de la Vall d'en Bas. �s un

territori considerat com una reserva agr�cola. La causa �s que el subs�l agr�cola de la Vall d'en Bas cont�

l'aq��fer de la Garrotxa. Es tracta d'una gran massa d'aigua subterr�nia, de la qual se'n treuen 10,5 hect�metres

anuals que fan dels terrenys de la Vall, uns dels m�s f�r tils de Catalunya.



Per tal de conservar l'aq��fer i l'impacte visual, els t�cnics de la Generalitat van trobar una soluci�. van proposar

una variant soterrada que alhora quedava separada de l'aq��fer. �s a dir, la carretera passava i no es veia i

encara quedava separada de l'aigua. El problema va ser el gran cost econ�mic que suposava.

Llavors, Territori i Sostenibilitat va arribar a un principi d'acord amb els municipis de la Vall d'en Bas i de les

Preses per una opci� m�s econ�mica. La nova proposta �s una carretera m�s senzilla amb un carril per banda i

tamb� discreta, per� sense anar soterrada.

Abans encara hi havia una altra opci� que era fer uns t�nels a la serra de Marboleny, per� tamb� va quedar

descar tada pel seu impacte.

La soluci� a la voluntat d'ajuntar en una via directa la comunicaci� per carretera entre la Catalunya Central, la

Garrotxa i l'Alt Empord� s'ha mostrat molt complicada des d'un primer moment.
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